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Protokół nr XXXIII/21 
 z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 30 marca 2021 r. 
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 22:36. 
Obrady sesji odbyły się w trybie zdalnym za pośrednictwem systemu 
wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-
Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). 
Obrady prowadził Ireneusz Wiśniewski Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle. 

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski. Po 
przywitaniu wszystkich uczestniczących w obradach oraz gości Jarosława Zemłę 
Prezesa Zarządu KK Terminale spółka akcyjna, Komendanta Powiatowego Policji 
Huberta Adamka oraz Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej Piotra 
Dudka, na podstawie danych o zarejestrowaniu (zalogowaniu) się radnych w 
elektronicznym systemie rejestracji i ustalania wyników głosowania, poinformował, że 
obrady są prawomocne. W chwili stwierdzenia prawomocności sesji uczestniczyło w 
niej 15 radnych. W trakcie obrad dołączyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 23 
radnych.  
 
 
Prowadzący obrady poinformował, że do przesłanego radnym porządku obrad nie 
wprowadzono żadnych zmian, wobec czego porządek obrad XXXIII sesji Rady 
Miasta przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
3. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Informacja o sytuacji inwestycji KK Terminale Spółka Akcyjna w Koźlu Porcie.  
5. Ocena działalności Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o. 

oraz realizacji wyznaczonych tej spółce celów. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2021 roku”; 

2) zmiany uchwały w sprawie ustalenia stref płatnego parkowania, określenia 
wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za parkowanie pojazdów 
samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania na 
terenie miasta Kędzierzyn-Koźle; 

3) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej zabudowanej 
jednolokalowym budynkiem użytkowym, położonej w Kędzierzynie-Koźlu 
przy ul. Głubczyckiej 5J; 

4) Statutu Osiedla: 
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a) Azoty, 
b) Blachownia, 
c) Cisowa, 
d) Kłodnica, 
e) Kuźniczka, 
f) Lenartowice, 
g) Miejsce Kłodnickie, 
h) Piastów-Powstańców Śląskich, 
i) Pogorzelec, 
j) Południe, 
k) Przyjaźni, 
l) Rogi, 
m) Sławięcice, 
n) Stare Miasto, 
o) Śródmieście, 
p) Zachód; 

5) umieszczenia tablicy pamiątkowej na pomniku Powstańców Śląskich 
położonym na placu Pamięci Rodła w Kędzierzynie-Koźlu w celu trwałego 
upamiętnienia setnej rocznicy III Powstania Śląskiego; 

6) ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych; 
7) zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie miasta Kędzierzyn-Koźle, których właścicielem albo zarządzającym jest 
Gmina Kędzierzyn-Koźle oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków; 

8) zmiany uchwały w sprawie ustalenia cen maksymalnych za usługi przewozowe, 
uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego, 
publicznego transportu zbiorowego, sposobu ustalania wysokości opłat 
dodatkowych z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu rzeczy 
i zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej; 

9) zmiany uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn-Koźle; 

10) przedłużenia terminu wniesienia opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych, należnej w 2021 r. wraz z autopoprawką; 

11) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Miejski Zakład Cmentarny  
w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 
budżetu miasta;  

12) zmian w budżecie miasta na rok 2021; 
13) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2021-2035; 
14) petycji dotyczącej „poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu 

Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego”; 
15) wniosku w przedmiocie rozpatrzenia możliwości obniżenia o 5% wszystkich 

pozycji wysokości opłat za pobyt w mieszkaniach chronionych, ujętych w 
uchwale Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle; 
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16) skargi na przypisane Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle działania 
polegające na naruszeniu wolności słowa oraz prawa do pozyskiwania 
i rozpowszechniania informacji; 

17) skargi na działania Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej nr 10 
w Kędzierzynie-Koźlu polegające na braku przekazania nauczycielowi 
jednorazowego wsparcia finansowego, a tym samym utrudniania jego pracy i 
dyskryminacji; 

18) wniosku o upamiętnienie prof. Arthura Nicolaiera poprzez nazwanie jego 
imieniem skweru przy ul. Bolesława Chrobrego lub plant miejskich; 

19) w przedmiocie udzielenia pełnomocnictwa do występowania przed 
Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Opolu oraz Naczelnym Sądem 
Administracyjnym w sprawie skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Opolskiego z dnia 15  marca 2021r. dotyczące uchwały nr XXXII/340/21 Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 lutego 2021 r. w sprawie określenia trybu 
i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta Kędzierzyn-
Koźle do 2030 r. 

7. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania radnych. 

8. Wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad. 

Ad 2. 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Informację o bieżącej działalności Przewodniczącego Rady Miasta oraz 
korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Ireneusz Wiśniewski (pisemna 
informacja dołączona do niniejszego protokołu). Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski 
poinformował także o śmierci radnego III kadencji (lata 1998-2002) Tadeusza 
Kraśnika, pełniącego w radzie funkcję przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Radni 
uczcili pamięć zmarłego minutą ciszy. 
 
Ad 3. 
Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 
Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym w dniach od 26 lutego  do 22 marca 
2021 r. oraz 23 do 29 marca 2021 r.” 
 
Ad 4. 
Informacja o sytuacji inwestycji KK Terminale Spółka Akcyjna w Koźlu Porcie.  
 
Przewodniczący Rady Miasta poprosił Prezesa KK Terminale Pana Jarosława Zemłę o 
zabranie głosu i przedstawienie najistotniejszych informacji w temacie. 
 
Ad 5. 
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Ocena działalności Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o. oraz 
realizacji wyznaczonych tej spółce celów. 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta poprosił Panią Prezes Alicję Górską o zabranie głosu i 
przedstawienie najistotniejszych informacji w temacie. 
 
Tomasz Scheller zapytał o sprzedanie działki firmie Emka. 
 
Alicja Górska poinformowała, że firma Emka zajmuje się gospodarką odpadami 
medycznymi, termiczne przekształcanie tych odpadów. Inwestycja na poziomie ok. 30 
mln w pierwszej fazie, zatrudnienie na pierwszym etapie 25-30 osób. Firma ta 
niedawno złożyła raport oddziaływania na środowisko do gminy Kędzierzyn-Koźle i 
stara się o pozyskanie zgód środowiskowych. 
 
Tomasz Scheller zwrócił się z prośbą o możliwość wglądu do tego raportu. 
 
Zastępca prezydenta Artur Maruszczak stwierdził, że ta informacja będzie wszystkim 
zainteresowanym udostępniona. 
 
Tomasz Scheller  zapytał o działkę, na której jest posadowiona konstrukcja firmy 
Eurobud, dlaczego nie została jeszcze usunięta.   
 
Prezes KKPP wyjaśniła, że działka była dzierżawiona przez firmę Energoash i wróciła 
w zasoby KKPP, w trakcie działań poszukiwano właściciela konstrukcji żelbetowej 
posadowionej na tej działce. Po ustaleniu, że jest to firma Eurobud została wezwana 
do usunięcia konstrukcji. W okresie zimowym usunięcie jej było problematyczne, 
powinno się to zamknąć w kwietniu bieżącego roku. Może być problem ze sprzedażą 
tej działki ze względu na to, że są tam wylane fundamenty pod konkretny projekt.  
 
Tomasz Scheller zapytał, czy firma Energoash płaciła od początku za dzierżawę tej 
działki i ile jest winna w tej chwili. 
 
Alicja Górska wyjaśniła, że firma ta na początku płaciła za dzierżawę, później 
prolongowała tą spłatę deklarując, że ureguluje to przy sprzedaży działki. W 
międzyczasie firma zrezygnowała z inwestycji, KKPP czeka na rozwiązanie związane 
z losem firmy Energoash.  
 
Tomasz Scheller zapytał o kwotę zadłużenia. 
 
Alicja Górska poinformowała, że jest to kwota ponad 100 tys. zł.  
 
Tomasz Scheller wyraził opinię, że być może dzierżawa nie jest najlepszym 
pomysłem, trzeba być ostrożnym na przyszłość.  
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Następnie głos zabrał Grzegorz Chudomięt, który stwierdził, że znalezienie inwestora 
na Polu Południowym nie jest łatwe. 
 
Prezes KKPP potwierdziła, że jest to trudne.  
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, że przez pozostawione fundamenty może być 
trudniej sprzedać działkę.  
 
Alicja Górska odpowiedziała, że z jednej strony może być łatwiej jeżeli przyszły 
inwestor będzie chciał postawić tylko halę. Dodała, że KKPP spróbuje sprzedać tą 
działkę w takiej formie, aby nie ponosić kosztów rozbiórki fundamentów.  
 
Tomasz Scheller stwierdził, że jest przeciwny, żeby środki ze sprzedaży działki firmie 
Emka zostały wykorzystane przez KKPP, uważa że powinny wrócić do gminy.  
 
Zastępca prezydenta przypomniał, że mimo, iż gmina jest większościowym 
udziałowcem spółki, ale nie jest właścicielem tych pieniędzy. 
 
Prezydent Miasta poinformowała, że nie wie dlaczego ktoś tak kiedyś podzielił, ale 
dwie czy trzy działki należą do KKPP, a reszta do gminy. Dodała, że wprowadziła 
zarządzenie żeby pieniądze ze sprzedaży działek były inwestowane w gminne 
budynki, inwestycja w windę w budynku służy nie tylko KKPP. Podkreśliła, że pod 
względem formalno-prawnym nie jest to łatwe.  
 
Grzegorz Chudomięt złożył wniosek w sprawie przygotowania informacji dotyczącej 
nakładów finansowych (własnych i zewnętrznych) wydatkowanych na tzw. pole 
południowe oraz jakie do tej pory środki gmina i KKPP uzyskały z gospodarowania 
tym terenem wraz z umieszczeniem dat wydatkowania i wpływu tych środków.  
 
Przewodniczący obrad poddał ww. wniosek pod głosowanie: 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna 
Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, 
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, 
Adam Oczoś, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, 
Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Hanna Białas 
BRAK GŁOSU (2) 
Ewa Odulińska, Sławomir Wołkowiecki 
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Ireneusz Wiśniewski poinformował, że wniosek radnego Chudomięta został przyjęty. 
Następnie z braku chętnych do dalszej dyskusji, przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad.  
 
Ad 6. 
1) Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2021 
roku” 
 
 
 
Ad 7. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania radnych. 

 
Fabian Pszon zwrócił się z prośbą o przygotowanie informacji, ile pieniędzy gmina 
wydała na integrację ze społecznością romską.  
 
Grzegorz Chudomięt zapytał o wyrok Sądu Administracyjnego w Opolu z dnia 9 
lutego 2021r. stwierdzający nieważność uchwały Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z 
dnia 29 kwietnia 2020 r. nr XXI/222/20 w sprawie zatwierdzenia zarządzenia 
porządkowego Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle nr 625/ZD/2020 z dnia 31 marca 
2020 r. w sprawie zawieszenia pobierania opłat w Strefie Płatnego Parkowania na 
terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze stanem epidemii. 
 
Mecenas Monika Orpel-Śmigielska poinformowała, że 9 lutego br. Wojewódzki Sąd 
Administracyjny stwierdził nieważność zarówno zarządzenia jak i uchwały 
zatwierdzającej to zarządzenie. Postawiono tym obu aktom trzy zarzuty, z których 
jeden był podstawą stwierdzenia nieważności. Przypomniała, że aby wydać takie 
zarządzenie porządkowe musiały zaistnieć dwie przesłanki, pierwsza, która 
stwierdzała, że istnieje luka prawna, którą prezydent może wypełnić przez wydanie 
tego aktu, oraz druga, z której wynikało, że podjęcie tych działań było niezbędne dla 
ochrony pewnych wartości. Tymi wartościami były ochrona życia i zdrowia. Sąd 
uznał, że zaistniała luka, którą prezydent mógł wypełnić, ale zdaniem sądu nie 
zaistniała nadzwyczajna sytuacja, która uprawniała prezydenta, a później radę do tego, 
żeby zawiesić opłaty. Dodała, że pani prezydent nie jest skłonna zaskarżać to 
unieważnienie, ale jeśli chodzi o uchwałę to decyzja pozostaje w rękach radnych. 
Przewodniczący zgłosi wniosek w sprawie zasadności wniesienia skargi kasacyjnej do 
Naczelnego Sądu Administracyjnego na ten wyrok.  
 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w punkcie „wolne wnioski” zgłosi 
wniosek, o którym wspomniała pani mecenas. 
 
Dominik Szustakiewicz zwrócił się z prośbą o zamontowanie ławeczek przy boisku 
„Orlik” na osiedlu Pogorzelec, aby rodzice mogli obserwować grające dzieci. Zabrał 
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również głos w temacie odbioru odpadów gabarytowych, są głosy od mieszkańców, że 
odpady te nie są odbierane w terminie, co powoduje rozrzucanie tych odpadów. 
 
Zastępca prezydenta zapytał o lokalizację i termin, gdzie taka sytuacja miała miejsce. 
Zwrócił uwagę, że często mieszkańcy wystawiają odpady gabarytowe za wcześnie, ale 
czasami są również opóźnienia w odbiorze.  
 
Dominik Szustakiewicz poinformował, że chodzi o domki jednorodzinne na osiedlu 
Pogorzelec i odbiór w marcu br.  
 
Radny Szustakiewicz zwrócił uwagę, aby obozy Auschwitz-Birkenau były nazywane 
przymiotnikami „niemieckie” i „nazistowskie”, jego zdaniem jest to fakt historyczny, 
który powinien być ujęty.  
 
Katarzyna Kukolka-Bogocz poruszyła temat remontu mostku na osiedlu Cisowa. 
 
Artur Maruszczak 
1:13 cz. III 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ad 10. 
Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz 
Wiśniewski, zamknął XXV sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
 
 
         Przewodniczący obrad  
           Ireneusz Wiśniewski  
 
Sesja zakończyła się o godzinie 19:07. 
 
Protokołowała: Xymena Wąsowicz 
 
 
 


